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Đerlek: Interesovanje za vakcinaciju i više nego očekivano, otvaraju se novi punktovi 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek kaže za RTS da je interesovanje za 

vakcinaciju i više nego očekivano i da se trenutno preko 850.000 ljudi prijavilo. Ističe da bi do 

srede broj vakcinisanih mogao da pređe pola miliona. Najavio je i dolazak novih doza vakcine. 

Mirsad Đerlek je, gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a, rekao da se danas nastavlja vakcinacija 

na preko 410 punktova širom Srbije. 

"Počinje i revakcinacija i uvek razmišljamo korak napred. Pored punktova koje ćemo otvoriti van 

zdravstvenih ustanova, otvorićemo punktove i u zdravstvenim ustanovama – to su i klinički 

centri, kliničko-bolnički centri, zdravstveni centri, opšte bolnice. Želimo da pojačamo kapacitet i 

radimo na poboljšanju organizacije sprovođenja imunizacije", navodi Đerlek. 

Istakao je da je cilj da se vakciniše što veći broj ljudi u što kraćem vremenskom periodu. 

Na pitanje kada će doći do otvaranja tih novih vakcinalnih punktova, Đerlek kaže da direktori 

bolnica već danas treba da izađu sa spiskovima ljudi i brojem vakcinalnih ekipa. 

"Sve zdravstvene ustanove moraju biti već danas spremne što se tiče vakcinalnih punktova", 

dodao je Đerlek. 

Najavio je da se u Beogradu otvara novi punkt u "Belekspo centru". 



 
 

"Mi smo razradili Sajam, mi tu već možemo da vakcinišemo preko 10.000 ljudi. Međutim, 

želimo da i ljudima na Novom Beogradu približimo mesto za vakcinaciju, 'Belekspo' je spreman 

mi ćemo danas samo malo o kadrovima razgovarati i obezbediti kadar. Razgovaramo i o Borči, 

jer želimo da u svim delovima Beograda ljudima približimo vakcinalne punktove", naglašava 

Đerlek. 
"Interesovanje za vakcinaciju i više nego očekivano" 

Ukazao je da je interesovanje za vakcinaciju i više nego očekivano. 

"Trenutno ima preko 850.000 ljudi prijavljenih, ja očekujem vrlo brzo ovih dana da ćemo preći 

cifru od milion", rekao je Đerlek i dodao da ćemo možda do srede preći i cifru od pola miliona 

vakcinisanih. 

Istakao je da je najvažnije da je država obezbedila vakcine, kao i da se danas očekuje nova 

isporuka "Fajzerovih" vakcina, ako i da imamo dovoljno ruske "sputnjik V" i kineske vakcine. 

"Ono što se od početka vodi računa je o toj drugoj dozi, tu grešku su napravile mnoge zemlje 

Evrope, koje nisu razmišljale pa su išle na kvanitet i dale građanima prvu dozu, a ostavili ih bez 

druge doze", objasnio je Đerlek. 

Govoreći o tome koliko smo faza ispunili od plana imunizacije, Đerlek kaže da smo vrlo blizu da 

završimo prvu fazu. 

"Ostali su još neki zdravstveni radnici koji su preboleli kovid i ponovo su pokazali humanost i 

dali su prednost ugroženijim grupama i imamo jedan deo u gerontološkim centirma gde su bile 

epidemije i tamo nismo mogli da uđemo sa vakcinom, tako da se vraćamo", rekao je Đerlek. 

Objasnio je da se ne bi gubilo vreme prešli smo u drugu fazu, pa su već vakcinisani i prosvetni 

radnici, policija, vojska, državna i lokalna samouprava. 

"Najvažnije je da mi imamo i potencijal u smislu vakcina i dobru organizaciju da nastavimo 

masovnu imunizaciju", rekao je Đerlek. 

Najavljuje da će biti potpisani i novi ugovori za nabavku novih doza vakcina. 

"Biće potpisani novi ugovori, ali ipak se mi oslanjamo na ta prijatljestva i ono što je fanatastično 

i odlična spoljna politika kada su vakcine u pitanju, državni vrh nikada nije išao samo u jednom 

pravcu, već u više pravaca. Prijatelji pokazuju da dobijamo sa raznih strana i mi smo jedina 

zemlja koja ima tri vakcine od tri najmoćnije zemlje sveta", naveo je Đerlek. 
"Ne treba širiti paniku, ali nema mesta za opuštanje" 

Kada je reč o epidemiološkoj situaciji, Đerlek kaže da ne treba širiti paniku, ali da cifre koje smo 

imali i novembru i decembru su ekstremne i zastrašujuće i nisu reper da kažemo da je sada 

odlična situacija. 

"I dalje je 4.000 ljudi u bolnicama, 140 na respiratorima – to su ozbiljne cifre koje ne 

dozvoljavaju da se opuštamo. Zdravstveni sistem je u ovom trenutku i dalje veoma opterećen, 



 
 

jer imamo kovid pacijente o kojima moramo brinuti vrlo ozbiljno, sa druge strane imamo ne 

kovid pacijente koji su trpeli ovu kovid situaciju", rekao je Đerlek. 

Naglasio je da se ove nedelje očekuje da KBC Zvezdara izađe iz kovid sistema ako se ne pogorša 

epidemiološka situacija. 

Treći zadatak je imunizacija koja je, kako kaže, vrlo obiman i vrlo zahtevan i ozbiljan posao. 

"Ono što želim da poručim građanima - zdravstveni sistem je potpuno spreman da odgovori na 

sva tri ova zadatka", zaključio je Đerlek. 

 

 

 

Masovna vakcinacija se nastavlja posle jučerašnje pauze, u pripremi novi punktovi 

Koronavirus je u Srbiji od početka epidemije registrovan kod 395.263 osobe, a zabeleženo je 

4.020 smrtnih slučajeva, pokazuju podaci sa sajta covid19.rs. 

U Zrenjaninu je vakcinisano oko 4.700 građana do sada. 

Direktor bolnice "Dr Đorđe Joanović" u Zrenjaninu Igor Kitaresku je rekao da je znatno bolja 

situacija u bolnici, nego u piku pre mesec dana, 37 osoba hospitalizovano, sa srednje teškom i 

teškom kliničkom slikom, a na respitatoru su dva pacijenta. 

Doktor je rekao da je stanje obolelih bolje, jer je u piku bilo oko 150 hospitalizovnih, i 20 na 

respiratorima, u novembru i decembru prošle godine. 

Prema njegovim rečima, nekoliko bolesnika je u životnoj opasnosti.  

Dr Kitaresku je rekao da je od danas krenula sa radom i specijalistička poliklinika i da se polako 

se vraćaju u ubičajeni rad. 



 
 

U Aleksincu vakcinisano oko 6 odsto građana, u planu još dva punkta 

U Aleksincu je vakcinisano oko 6 odsto građana. Punkt za vakcinaciju je otvoren u Domu kulture 

u tom gradu i posle dana pauze, vakcinacija je krenula u 8 sati. 

Dr Rodoljub Živadinović, direktor Doma zdravlja u Aleksincu rekao je za RTS da je 2.413 osoba 

vakcinisane, bilo kineskom ili američkom vakcinom i da je odlično interesovanje građana. 

Prema njegovim rečima, interesovanje je veliko i van prioritetnih grupa. Kaže da su kao dom 

zdravlja spremni i da tri puta više vakcinišu nego što treba da čine. 

Prioritetne grupe su i zdravstveni randici, korisnici domova za stara lica, građani preko 75 

godina, od 65 do 75 godina sa hroničnim bolestima, kao i novinari. 

"Dobili smo spiskove i tako vakcinišemo. Trenutno imamo kinesku vakcinu, a očekujemo i 

određenu dozu ruske vakcine, vrlo brzo očekujemo da budu pozivni i ljudi van prioritetnih 

grupa", rekao je dr Živadinović. 

U planu su još dva punkta za vakcinaciju, kada budu proširene grupe po prirtitetima, moći će da 

se aktiviraju punktovi, a ove nedelje završiće vakcinaciju na terenu kod nepokretnih lica. 

Što se tiče broja zaraženih, zabeležen je veliki pad prošle nedelje. "Međutim, ove nedelje, 

imamo povećanje od 46 procenata. To su i dalje male cifre, ali je 32 odsto manje nego pre dve 

nedelje, za 17 odsto je ove nedelje povećan broj prvih pregleda - 24 odsto manje nego pre dve 

nedelje", ukazao je Živadinović. 

Živadinović je apelovao na građane da se ne opuštaju, jer svako opuštanje ima svoju cenu. 
Srbija druga u Evropi po broju vakcinisanih na milion stanovnika 

Prema najnovijim podacima, Srbija je druga u Evropi po broju vakcinisanih na milion stanovnika. 

Ispred naše zemlje je Velika Britanija, a iza su Malta, Island, Danska. 

Ukoliko se posmatraju podaci za region, Srbija ima najviše vakcinisanih na milion stanovnika. U 

ukupnom broju vakcinisanih građana prva je Rumunija, druga Srbija, a slede Mađarska, 

Slovenija, Hrvatska. 
U Srbiji 4.088 hospitalizovanih pacijenata 
U zemlji je zbog zaraze koronavirusom, prema poslednjim podacima, 4.088 hospitalizovanih 
pacijenata, dok se 143 osobe nalaze na respiratoru. 

Prema poslednjem preseku, još 20 pacijenata preminulo je od kovida 19. Koronavirus je 

registrovan kod još 1.366 osoba, od 7.893 testirane. 

Masovna vakcinacija se nastavlja danas, pošto je juče bila pauza kako bi se dezinfikovali objekti 

u kojima se obavlja imunizacija. 

Pripremaju se i novi punktovi. U Beogradu, dezinfikovan je i Belekspo centar, jer narednih dana 

postaje vakcinalni prostor. 

U Srbiju bi danas, prema najavi premijerke Ane Brnabić, trebalo da stignu i nove količine vakcina 

"Fajzera" i "Bionteka". 

Premijerka je juče najavila da će početkom ove nedelje biti potpisan ugovor o nabavci 

dodatnih količina vakcina protiv koronavirusa. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4241038/korona-srbija-podaci-zarazeni.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4240917/koronavirus-kovid-19-vakcine-srbija-epidemija.html


 
 

 

 

Škodrić: Platili vakcine, sad čekamo 
Direktorka Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje Sanja Škodrić izjavila je danas da će 
Srbija imati dovoljne količine vakcina protiv korona virusa, da su potpisani ugovori za 11 miliona 
vakcina, da ne može da govori o datumima kada će one stizati, ali da je važno da proces 
imunizacije neće biti prekidan. 
Škodrić je za TV Prva rekla da je Srbija na vreme počela pregovore o nabavci vakcina protiv 
korona virusa, nijednu ponudu nije shvatala površno i okrenula se i proizvođačima van Evropske 
unije. 
Obezbedili smo i količine vakcine za revakcinaciju, jer čim dobijemo vakcinu, odmah odvajamo 
deo za revakcinu, objasnila je ona i naglasila da su vakcine koje su bezbedne i efikasne, stigle u 
Srbiju zahvaljujući prijateljskim političkim odnosima i dobroj poslovnoj politici koja se vodila pre 
i za vreme kovida. 
Platili smo sve, imamo novca, ali o datumima ne možemo govoriti, rekla je Škodrić i dodala da je 
bilo 65 neželjnih reakcija na vakcinu, koje su očekivane i nisu dovele do ugroženosti života. 
 
 
 



 
 

 

 

 
Ako ne poštujemo mere sledi četvrti pik 

Mislim da smo u svetu malo na tapetu jer se mnogi pitaju kako to naša zemlja uspeva da 
nabavlja cepiva, a drugi ne 
Srbija je druga zemlja u Evropi po broju vakcinisanih ljudi protiv kovida 19 na milion stanovnika, 
a iz dana u dan raste broj građana koji se prijavljuju za imunizaciju. S druge strane, u našoj 
državi se i dalje beleži veliki broj zaraženih od korone i u bolnicama je zbrinuto više od četiri 
hiljade obolelih. Uprkos tome, ima mišljenja da epidemiološke mere treba popustiti kako bi se 
život što pre vratio „u normalu”. U razgovoru za „Politiku” profesor dr Branislav Tiodorović, 
epidemiolog i član Kriznog štaba za suzbijanje kovida 19, kaže da Srbija još nije u povoljnoj 
epidemiološkoj situaciji da bi moglo da se razmišlja o popuštanju mera. „O tome bismo mogli da 
razmišljamo kada bismo beležili oko 500 zaraženih i svega nekoliko preminulih dnevno, a ne 
treba zaboraviti da se pojavio i novi, britanski soj virusa i da treba biti oprezan. Korona je tu, a 
niko nije kao mi toliko ’otvoren’ u Evropi. Razumem da su ugostitelji ugroženi i Gorana Vesića, 
zamenika gradonačelnika Beograda, koji traži da se produži radno vreme lokala do 22 sata, ali 
mi nije jasno zašto im znače ta dva sata. Ne ponašaju se isto ljudi u kafanama u toku dana i u 
kasnim noćnim satima. Opuste se i ne poštuju mere, što sve doprinosi širenju virusa. Moramo 
da budemo realni. Razumem pritiske, ali je još rano da se bilo koja mera ukine. Sačekajmo do 
sredine februara da vidimo da li se poboljšava situacija pa ćemo razgovarati”, ističe dr 
Tiodorović. 
Koji broj zaraženih može da se zabeleži da bi se smatralo da smo bezbedniji? 



 
 

Evropska unija je odredila tri zone: zelenu, narandžastu i crvenu. Da bismo bili u toj dobroj 
zelenoj zoni, dnevno treba da beležimo oko 350 pozitivnih slučajeva. Bili smo tako dobri u 
jednom trenutku u avgustu i septembru, čak i najbolji posle Norveške i Izraela. Sada nismo. Zato 
i dalje ne možemo da razmišljamo o popuštanju mera. O tome treba razmišljati kada budemo 
imali višestruko manje zaraženih nego što je sada situacija. 
 
Do sada ste uvek davali dobre prognoze u vezi s tim kada se može očekivati vrh nekog od 
talasa kovida 19, kao i njegov kraj. Mislite li da ćemo imati četvrti pik korone? 
Meni uvek zameraju zato što sam previše optimističan. Ipak, tačno je da sam do sada pogodio 
sva tri pika virusa. Imaćemo i četvrti ukoliko se ne sprovode epidemiološke mere onako kako 
treba. To sam rekao i pre praznika. Trenutno imamo blagi porast broja obolelih, ali je to daleko 
od pika. Takvi rezultati su ostvareni zato što se veliki deo stanovništva pridržavao mera, 
posebno u vreme praznika. Voleo bih da beležimo brži pad na krivi jer se i dalje više od 4.000 
ljudi nalazi na lečenju u bolnicama. A možda će u većim gradovima doći do rasta broja zaraženih 
jer su se deca vratila u škole, a njihovi roditelji na posao. 
Budući da se dnevno beleži oko dve hiljade obolelih od kovida 19, da li je dobro to što je 
skraćeno radno vreme kovid ambulanti? 
Te ambulante treba da rade po uobičajenom vremenu domova zdravlja, do 20 sati. Razumem 
premor zdravstvenih radnika, kao i to da su mnogi određeni da obavljaju vakcinaciju, ali nema 
opravdanja za skraćivanje rada kovid ambulanti. Treba napraviti preraspodelu kadrova. 
Od kada se čulo da se britanski soj korone pojavio kod jedne žene koja je doputovala u Srbiju, 
ljudi više strahuju da se ne zaraze od ove bolesti. 
Koliko ste zabrinuti da se ne raširi ovaj, kao i južnoafrički soj kovida, koji se smatraju 
smrtonosnijim? 
Nisu to jedina dva soja, tu je i brazilski i ko zna koliko ih još ima. Možda će sutra ispasti da smo 
imali i srpski soj. Naši stručnjaci sve to prate na dnevnom nivou. Tako je i otkriven britanski soj 
kod jedne žene iz Novog Sada. U nauci uvek postoji borba za prestižom i obaveštavanjem o 
novim stvarima. Sigurno će biti još mutacija, ali na sreću ovaj virus nema takvu moć mutacije 
kao što ima grip. To bi bilo mnogo teže. Novi sojevi su zarazniji i lakše se prenose, ali čim krenu 
da se tako prenose – to znači da će virus polako početi da nestaje. Izgubiće se njegova snaga i 
moć, što ne znači da neće biti novih mutacija. Sada neki iznose teoriju da je smrtnost kod 
britanskog soja veća za 30 odsto. Ako se neki virus lakše širi i zaražava veći broj ljudi, onda 
samim tim imate i veći broj težih slučajeva i povećanu smrtnost. 
Da li je kod nas zabeležen još neki slučaj obolevanja od britanskog soja korone? 
Za sada nismo zabeležili nešto novo, jer bi to bilo saopšteno. Nema razloga da se kriju 
informacije. Ali to ne znači da ga neće biti. Verovatno smo ga imali u Srbiji i pre ovog otkrivenog 
slučaja. Samo što verovatno nije bio dijagnostikovan, a nisu se kod zaražene osobe ispoljile te 
posebne karakteristike koje prate britanski soj. 
Kako tumačite to što je Srbija bolja po broju vakcinisanih od mnogo bogatijih zemalja? 
Dobro je to što smo sedmi u svetu i drugi u Evropi. To je odličan rezultat. A to je iznenađenje i 
za nas. Stanovništvo je prihvatilo da se vakciniše i bilo kakva teorija zavere i antivakcinalisti ipak 
nisu uspeli da utiču na to da odvraćaju ljude od imunizacije. Mislim da smo u svetu malo na 
tapetu. Jer, mnogi se pitaju kako to Srbija uspeva da nabavlja vakcine, a drugi ne? Vidim da se u 



 
 

hrvatskim medijima čude kako je to Srbija vakcinisala četiri puta više ljudi od njih. Najveći izazov 
će biti nabaviti dovoljno vakcina. 
Koliko ljudi moramo da vakcinišemo kako bismo imali kolektivni imunitet? 
Najmanje dva miliona. Bilo bi idealno da vakcinišemo i tri miliona u što kraćem periodu. Ali to 
ne zavisi od nas, bez obzira na svu organizaciju. To zavisi samo od toga koliko ćemo vakcina 
dobiti. Moramo da budemo objektivni. U brojku od dva miliona ne treba da uđu i oni koji su 
preležali pa su se vakcinisali radi boljeg imuniteta. Već oni koji nisu imali kovid uopšte. Jer, ako 
ih sve zbrojimo zajedno, ispašće da vakcinišemo manje ljudi nego što je potrebno. Ranije su 
stručnjaci, poput glavnog američkog epidemiologa Entonija Faučija, govorili da se kolektivni 
imunitet stiče sa 60–70 odsto vakcinisanih, a sada iznose mišljenje da treba da bude 85 odsto. 
Onaj ko kaže da treba više, uvek je u pravu. Tada smo sigurniji. Ako se vakciniše 60–70 odsto 
populacije, imaćemo kontrolisanu situaciju i sporadične slučajeve. Tada se neće beležiti žestoke 
epidemije s pikovima. Sa 85 odsto imunizovanih građana epidemija može da se ugasi. 
A hoćemo li ponovo morati da se vakcinišemo na jesen ili zimu? 
To sve zavisi od vakcine do vakcine. Nauka tu nema jedinstven stav. Neki smatraju da ćemo 
posle šest meseci od ovog vakcinisanja možda morati da primimo jednu dozu, neki da ćemo za 
godinu dana to uraditi kao u slučaju gripa, a ima naučnika koji tvrde da nas cepivo štiti dve 
godine. 
Da li se neko zarazio u periodu između primanja dve doze cepiva? 
To se može očekivati. Mislim da se upravo takva situacija dogodila među korisnicima Doma za 
stare u Šapcu. Oni su svi bili klinički zdravi kada su primili vakcinu, a onda se dogodilo da 
sedmoro mora da se hospitalizuje. Verovatno su bili već u inkubaciji virusa kada su primili 
cepivo. Oboleli od malignih i drugih bolesti mogu da prime vakcinu ako im je bolest u mirnoj 
fazi. Neka se o tome posavetuju s izabranim lekarom. Nisu tačne priče da ljudi s dijabetesom, 
srčanim problemima ili obolelom štitastom žlezdom ne smeju da se vakcinišu. Netačno je i da 
alergični na penicilin ne mogu da se vakcinišu. Dešavalo se da se ljudi vraćaju s vakcinacije zbog 
toga, pa smo davali pojašnjenje da to nema veze jedno s drugim. 
Posle gotovo godinu dana od početka pandemije virusa korona, šta se promenilo do sada? 
Dosta toga se naučilo u medicini, ali i stanovništvo je mnoge stvari naučilo. Vrlo brzo je očitan 
genetski kod virusa i ustanovljene su njegove osnovne karakteristike i molekularno-biološke 
osobine. Ali, mnogo toga smo učili u hodu, najviše o tome kako se prenosi, koliko je zarazan. 
Ovo je jedan nepredvidiv virus koji nismo imali prilike ranije da sretnemo. U početku se mislilo 
da napada samo respiratorni sistem, a kasnije da napada sve organe. Otkrilo se i da razvija 
tromboze na raznim mestima i da dolazi do najtežih komplikacija, pa i smrti. Uprkos brojnim 
istraživanjima, još nije pronađen lek za kovid, kojim on može da se uništi. Sve zemlje su imale 
svoje pristupe zbrinjavanju obolelih. 
Da li ste vi zadovoljni srpskim pristupom lečenju? 
Moramo da budemo realni. Normalno je da ima i manjih i većih kritika i da se polemiše da li je 
neki potez bio u tom trenutku najbolji ili smo mogli nešto bolje da uradimo. Bilo je mišljenja da 
nije bilo potrebno „zatvaranje” ljudi u martu i aprilu kada se nije mnogo znalo o virusu, ali se to 
pokazalo kao dobar potez. Uspeli smo time da zaštitimo najstariju populaciju koja je 
najosetljivija, izuzev nekih primera gde je virus ušao u staračke domove. Uvideli smo da svako 
popuštanje mera nosi sa sobom veliku opasnost, ne samo kod nas već i u svetu. Bilo je kritika da 
nije trebalo neke stvari da popuštamo, ali moram da kažem da o tome nije odlučivala 



 
 

medicinska nauka. Na to je uticala ekonomska prinuda, koja je terala na to. Trebalo je napraviti 
balans i očuvati koliko-toliko ekonomiju, koja je morala da prati i potrebe zdravstvenog sistema. 
Mislim da smo uradili sve što smo mogli u tom trenutku. A građani su, s druge strane, shvatili da 
je reč o veoma teškom oboljenju jer nema osobe da nije čula da je neko koga poznaje oboleo ili 
preminuo od korone. Sada nam je zadatak da se što više ljudi vakciniše i da podignemo nivo 
kolektivnog imuniteta. 
Hoćemo li uspeti uskoro u tome? 
Kao što je u početku bio problem nabaviti zaštitnu opremu, respiratore, testove, monitoring 
sisteme i druga sredstva za rad, tako je sada na delu borba za vakcine. Dosta toga je sad izbilo 
na površinu. Ima nekih koji propagiraju veliku humanost, a da iza toga baš ne stoji ta humanost. 
Postoji tu problem morala i etike. Međutim, i oni najmoćniji su se našli u problemu da nabave 
vakcine jer proizvođači ne mogu da im isporuče onoliko doza koliko su naručili. Mi smo uz 
zalaganje najviših organa države uspeli da obezbedimo više vakcina od drugih zemalja. Ali, sada 
je najvažnije izdržati. Ovo sve dugo traje, ljudi su se zamorili, ali moramo da im objasnimo da je 
uprkos vakcinaciji važno da se do kraja pridržavaju propisanih epidemioloških mera. 
Rusko cepivo može i za starije ljude 
Zašto trudnice i deca ne mogu da dobiju cepivo? 
Zato što vakcine nisu ispitivane u tim grupama. Niko nije rekao da su one za njih opasne. U 
početku je bilo upozorenje i za rusku vakcinu „sputnjik” da se ne daje starijima od 60 godina, ali 
su oni uradili dodatna istraživanja i sada više nema ograničenja, pa mogu i stariji ljudi da je 
dobiju. 
Mali broj neželjenih reakcija 
Koliko je do sada bilo neželjenih reakcija na vakcinu? 
Nema ih puno, tridesetak slučajeva samo. Uglavnom je problem bio bolno mesto gde je 
aplikovana vakcina, crvenilo oko tog mesta, blago povišena temperatura, malaksalost, gubitak 
apetita, što traje do tri dana i prođe. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 
 

 
 

Ljubić: Ne postoje studije o efektima vakcinacije na trudnoću 
Stav je medicinske struke da se trudnice ne vakcinišu protiv virusa korona, jer ne postoje studije 
o efektima vakcina na trudnoću, izjavio je danas ginekolog Aleksandar Ljubić 
BEOGRAD: Stav je medicinske struke da se trudnice ne vakcinišu protiv virusa korona, jer ne 
postoje studije o efektima vakcina na trudnoću, izjavio je danas ginekolog Aleksandar Ljubić i 
dodaje da je preporučena vakcinacija samo ako trudnice rade sa kovid pacijentima ili imaju 
određene bolesti. 
On je za TV K1 rekao da stav Svetske zdravstvene organizacije, koji je stigao juče, da i trudnice 
mogu da se vakcinišu, nije dovoljno potkrepljen dokazima, te da su profesionalna udruženja po 
tom pitanju konzervativnija. 
"Ne postoje studije o efektu vakcinacije na trudnoću. Nijedan proizvođač vakcina nije uključivao 
trudnice u grupu ispitanika. Najveća svetska udruženja američka, engleska, evropska ne 
predlažu sistemsku vakcinaciju trudnica", rekao je Ljubić. 
On je dodao da svetska udruženja preporučuju samo u određenim situacijama da se trudnice 
vakcinišu, a to je ako moraju da rade sa kovid pacijentima ili ukoliko imaju neka oboljenja, 
ukoliko imaju transplantiran organ, neka hematološka oboljenja. 
Ljubić naglašava da nijedan proizvođač vakcina nije radio testiranja vakcina na trudnicama, da je 
jedino Moderna radila istražicvanje na životinjama i da nisu dokazani štetni efekti na pacovima. 



 
 

"Kada nemate podatke, onda se mišljenja udruzenja zasnivaju na ekspertskim mišljenjima i 
pretpostavljanjima šta će se desiti", naveo je on. 
Napominje da korona u trudnoći nosi veće rizike za obolevanje, da je virus opasniji u odmakloj 
trudnoći , te da su zbog toga trudnice smeštene u grupu visokorizičnih. 
Naglašava da je RNK nova vakcina, da nije tradicionalna, da saznanje govori da će "verovatno 
biti bezbedna". 
"Nisu ni sve klasične vakcine dozvoljene u trudnoći - MMR, BCG, protiv tuberkuloze", istakao je 
Ljubić. 
 
 
 

 

 

 
KADA ĆEMO SKINUTI MASKE: Dr Kon izneo prognoze - "Daleko smo od kolektivnog 

imuniteta" 
Epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon naglasio je da je virus i dalje tu i da postoji 
velika mogućnost zaražavanja, uprkos početku vakcinacije.  
On je naveo da smo još uvek daleko od kolektivnog imuniteta . 
- Bez obzira što je vakcinisano više od 400.000 ljudi, još uvek smo daleko od toga da imamo 
kolektivni imunitet - naveo je dr Kon za Tv Prva. 
Kako je rekao, trenutno je stopa kolektivnog imuniteta, koju čine oni koji antitela imaju 
nakon preležanog kovida, oko 30-40 odsto. 



 
 

- Obavezno je nošenje maske, kao i u zatvorenom prostoru, ne znamo ko je vakcinisan, ko 
ne. Jedino kada je moguće da se maske ne nose je kada nema cirkulacije virusa. Moje lično 
mišljenje je da sačekamo dok cirkulacija virusa ne opadne,  pa da kažemo da oni koji su 
vakcinisani ne moraju da nose maske - kaže epidemiolog Kon. 
Kako je rekao, postoje pitanja koja se tiču celog društva, ne samo medicinskog dela.  
- Kako zabraniti okupljanje vakcinisanima? Bezbedno je biti u društvu vakcinisanih , ali ta 
kontrola, to je veliki posao - rekao je Kon. 
 
 
 
 

 

 

 


